
 

05.Juli 2022 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen Inatsisartut, fremsætter jeg 

følgende spørgsmål til Naalakkersuisut. 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Forvalter Naalakkersuisut efter ”Handlingsplan om skrald 2020-

2031”? 

a. Hvis ja, hvad er status  i handlingsplanen?  

2. Har Naalakkersuisut et mål om affaldssortering og genbrug?  

3. Hvis målet om affaldssortering og genbrug skal nås, hvilke 

ressourcer mangler man i redskaber, økonomisk, 

personalemæssigt og administrativt?  

4. Hvis affaldssortering skal indføres i hele Grønland, omtrent hvor 

meget regner man med at omkostningerne vil være? 

5. Forestiller Naalakkersuisut at forvalte affaldshåntering så 

genbrug kan betale sig? 

(Inatsisartut medlem Mariane Paviasen, Inuit Ataqatigiit) 

  



 

Begrundelse: 

Det er ønskeligt at vide hvad status er i Naalakkersuisuts behandling for at 

overkomme problemerne med skrald, problemerne om skrald er for stort og 

det er nødvendigt at gøre noget ved det. Det er ønskeligt at vide om 

forvaltningen kører efter skrald-handlingsplanen, og da alt ikke bare kan 

brændes, er det et ønske at vide hvordan de vil påvirke økonomien at benytte 

sig mere af genbrug og affaldssortering. 

 


